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SEASKAKO LEHENDAKARIA

■ Ipar Euskal Herriko Ikastolako Kontseiluak hiru hila-

beteko eztabaida sakonak burutu ditu norabide nagusiak
onartzeko. Hezkuntza Nazionalarekin konbenioa izenpe-
tu ondoren, Seaskaren helburua argitzea eta definitzea

beharrezkotzat jo zuten arduradunek, ondoko etapa ze'

hazteko. Epe luzerako eztabaidak egin dituzte duela

urte finkatutako bideari jarraituz. Filipe Goietxe, Seaskak0

lehendakariak, norabide nagusiak aurkeztu ditu. ■

«Eskola publiko eta dohainikakoa izatea dugu helburu»
Frantziarekin elkargo kontratua sinatu ondoren, bame eztabaida egiten ari da Seask^

LUTXIFORCAUDE / KANBO

EGUNKARIA.— Zer helbururekin

egin dituzue Seaskan hiru hila-

beteko eztabaidak?

FILIPE GOIETXE.— Hezkuntza

Nazionalarekin akordioa izen-

petu ondoren, bulegoan pentsatu

genuen behar genuela eztabaida

sakona sortu Seaska finkatzeko

eta egokitzeko, Seaskaren hel-

buruak edo orientabide zehatzak

definitzeko, eta bulego berriaren

osatzeko. Eztabaidak egin ditugu
bulegoan Ikastolen Kontseiluan

presentatzeko. Hauek azken hiru

hilabete honetan eztabaidatu di-

tuzte.

EGUNKARIA.— Estatuarekin si-

natutako kontratuak zerbait al-

datu al du orientabideen berriro

definitzeko beharra senti zene-

zaten?

GOIETXE.— Kontratuak ez du

deus aldatu helburuei buruz, bai-

na baldintza berriak ekarri ditu.

1994 urtera arte diru arazoekin

ginen batez ere, eta joan den ur-

tetik gauzak hobetu egin dira,
lehen aldikotz Estatuak onartu

baitu ikastolak eskola bezala, eta

euskal irakaskuntza. Urrunago
joateko eta Seaska Iparralde
osoan hedatzeko, gure helburuak

berraipatu behar genituen eta epe

luzean helburuak lortzeko

orientabideak finkatu.

EGUNKARIA. — Eztabaiden on-

dotik zer helburu nagusi finkatu

dituzue?

GOIETXE.— Seaskaren helburua

euskarazko irakaskuntza eredua

izatea da. Bestalde, zerbitzu pu-
blikoa eskaintzen duenez, eskola

publikotzat jo behar da behar di-

tuen diru laguntza guztiak ukan

ditzan. Gero, eskolak dohainik

izan behar du, Iparraldeko ikasle

guztiek aukera izan dezaten eus-

karaz ikasteko. Nahiz eta gaur

egun pagatu behar den, helburua

da geroan eskola osoki dohain

izatea. Nozio horiek luzaz bar-

natu eta sakondu ditugu. Seas-

karen kudeantza ere luzaz aipatu
dugu, langile eta gurasoen elkar-

kudeantzaren berezitasunari

atxikimendua erakutsi baitiote

partehartzaileek. Gutxienezko

helburu horiek berriro definitu,

egokitu gaurko baldintzetara eta

beharbada argitu ere behar ziren.

Duela 20 urte gurasoak ‘mili-

tanteak’ baziren ere, gaur egun,
aldiz, denetarik sartzen da ikas-

tolan eta gurasoek argi izan be-

har dituzte buruan Seaskaren

helburuak. Badugu beste lan bat

duela bi urte abiatu genuena, es-

kola proiektua, irakas proiektua.
Lan hori egin dute irakasleek,
aholkulari pedagogikoek eta

ikastola bakoitzeko talde peda-
gogikoek. Azken fasean gara eta

aurten bukatuko dute. Ondoren,
bi tresna izanen ditugu: helburua

eta orientabidea argitzen dueña

eta besteak irakaskuntza azter-

tzen dueña. Otsailean Ikastolen

Kontseiluak helburu orokor ho-

riek bozkatu ditu eta hartu behar

diren orientabideak ere aztertu

ditu. Beste egun bateko lañaren

ondotik, Kontseiluak atera ditu

proposamen batzuk. Zerrenda

horren arabera, bulegoa osatu

beharko da datozen asteetan,

bere proposamen horiek bere

gain hartzeko. Bulegoak propo-

samen konkretuak eginen ditu

eta proiektuaren arabera, gure

buxeta bozkatuko dugu maia-

tzean.

EGUNKARIA.— Ñola iragan dira

eztabaidak?

GOIETXE.— Usté dut gurasoak
horrelako eztabaidaren beha zi-

rela, biziki maitatu dutela lan ho-

rren egitea eta eztabaidetan sar-

tzea. Orain arte beti entzuten

zuten Seaskaren diru behar go-

rriari aterabidea aurkitu behar zi- Etorkizunera begira itxaropentsu agertu da Goietxe. L.F.

Bigarren lilailaberria eratzeko proiektuaBaionan
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Ikastolen zerbitzuak ugaltzea
eta zabaltzea luzaz aipatu dute

hiru hilabeteko eztabaidetan,
dohaintasunaren beharra zabal-

tzeko plangintzan sartzen baita.

Datorren urte sartzerako, ikasto-

len irekitze batzuk aipatzen dira

jadanik, «gutxi batzuk baitira eta

eskolako karta ez baita osoki bu-

katua», Goietxek adierazi zue-

nez. Horretara, beharrak aipa-
tzen dira Hiriburun, Angelun,
Urruña'n, Arbona-Basusarri-

Ahetze-Arrangoitze herrietan

eta Bardoze-Beskoitze-Bastida

eskualdean. Mapa osatu eta ho-

betu beharko dela hemendik

zenbait urtera azpimarratu zuen,

ikastolen irekitzeko proiektua
nahiko aurreratua den eskualde

batzuetan.

Bigarren maila berria ere es-

kolako karta berrian kokatzen da,
Kanboko Xalbador Ikastegia
beterik baita. 1996k0 sartzeko,

bigarren maila berria irekitzea

beharrezkotzat jo zuten Seaska-

ko arduradunek eta bulego era-

bakitzaileko azpitaldeak beharra

lantzen du, batez ere ikasle kopu-
ruen aldetik aztertzeko nondik

etorriko diren ikasleak datozen

10 urteetan. Posibilítate guztiak
aztertzen dituzte, definitzeko zer

irakaskuntza aterbetuko duten,
lizeoa edo kolegioa edo biak el-

karrekin, arlo pedagogikoa ere

aztertuz. Gauza bakarra du ziur

lan taldeak, bigarren ikastetxe

hori Donibane-Lohizune eta

Baiona artean izanen dela,
Goietxek azpimarratu zuenez.

Kostaldeko leku gehienak az-

tertu ondoren, ikastetxe egokia
aurkitu zutela Baionan gehitu
zuen Goietxek. Jean Jacques
Rousseau ikastetxea hutsik dela

eta, Kontseilu Nagusiari aipatu
diote Seaskakoek, departamen-
duko egitura publikoa bigarren
mailaz axolatzen baita. Ondoren,
harremanetan sartu dira Baiona-

ko Udalarekin lizeoaren jabea
baita posibilitateak ikusteko.

Aspalditik negoziaketak buru-

tzen ditu Seaskak udal horrekin,
Baionako ikastolek toki arazo

larriak dituztelako. Ama ikastola

eta lehen mailak hiri bazterretan

kokatuak, eraikuntza txikiegiak,
joan den uztailetik Baionako

ikastoletako arduradunek hiri

erdian ikastola handi baten be-

harra azpimarratu zioten auza-

pezari.
Era berean, beste desmartxa

bat abiatu zuen Seaskak 2. maila

irekitzeko. «Grenet auzapezak
proposatu digu ikastetxe hori

ukan dezagun eta proposatzen du

lehen maila eta bigarren maila

irekitzea leku horretan», adierazi

zuen Goietxek. Gaur egun pro-

posamena aztertzen ari dira, ja-
kinik pedagogiaren ikuspegitik
ezin direla bi mailak nahasi. Da-

tozen egunetan bisita tekniko bat

eginen dute eta horren arabera

Baionako ikastolako, bigarren
mailako eta Seaskako arduradu-

nek erabakia hartuko dute. Prin-

tzipiozko arrapostua apirilean
emanen dute, herriko etxeari

pausatutako baldintzak onartzen

baititu. Datorren eskola sartzea

bertan egin lezaketela gehitu
zuen Goietxek, eraikuntza hutsa

baita.

tzaiola. Berritasuna eta dinaffli j*
berria sortu du. Gero, duela

urte finkatu ziren helburu nag u

siak ez direla aldatu azpiniarratt*
behar da, sakondu eta argitu eg'j’
ditugu bakarrik. Guraso berr¡ e

bereziki maitatu dute,

kopurua handitzen baita eta e

baitira lehen bezala elkar ezagu

tzen.

EGUNKARIA.— Zer orientaba
bozkatu dituzue?

GOIETXE.— Bost sailetan sartze '

dira. Lehenik Seaskako egiwre

egokitzearen beharra aipatu

gu, Seaska handitzen ari balta

«Dinamika berria

sortu den arren,

duela 20 urte finkatu

ziren helburu nagU'

siak ez direla aldatu

azpimarratu behar

da, sakondu eta argi'
tu besterik ez».

\n

Bulego erabakitzailea den be2 a

segitzen ahal da, baina bere Ia .
arindu behar da, biltzar nagus*
lan gehiago emateko. SeasK

zuzendari profesionala ere

harko du. Bigarren kapitule ’
barnealdeko ikastetxeen be

gorria aipatu dugu eta kolekt 1

tate publikoei buruz borrok
eramatea erabaki dugu, Seaska

ren zerbitzua zerbitzu publi*
baita. Gero bi urteko haurren b a

rrera aipatu dugu, ikasle gero

gazteagoak baitira Seaska

Beste eskoletan bezala, a

ikastoletan laguntzaileak k o**.

tratatzea aipatu dugu behar h° .
ihardesteko. Irakasle eta latá

leei buruz eraman behar den P

litika aipatu dugu. Harremana

segitu beharko dira Ministerio**
rekin konbenioa hobetzeko, e

w>-

era berean, Seaskan bertan

harko da pentsatu
tik kanpo direnentzat konben 1

argi definitzea, langile estáte 1 ‘

emateko. Azken puntúan bu^
e

tak aipatu ditugu, argi izan U

haintasunari buruz joan beb

dugula aurrekontuak préstate
ko.


